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omedelbart 
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Beslutande 
Anders Ågren (M), ordförande 
Janet Ågren (S), 2:e vice ordförande 
Christina Bernhardsson (S) tjänstgörande ers. i stället för Hans Lindberg (S) 
Tomas Wennström (S) 
Mikael Berglund (S) tjänstgörande ers. i stället för Moa Brydsten (S) 
Andreas Lundgren (S) 
Carin Nilsson (S) 
Lena Andersson (M) 
Bore Sköld (V) 
Ellen Ström (V) 
Mattias Larsson (C) 
Lars Forsgren (SD) 
Mariam Salem (MP) 
Hanna Lundin Jernberg (L) tjänstgörande ers. i stället för Maria Lindvall (-)(L) 
Veronica Kerr (KD) 

 
Ej tjänstgörande ersättare 
Elmer Eriksson (M)   
Igor Hell (M)   
Jan-Olov Carlsson (V)  
Maja Westling Palmberg (C), § 82-102   
Markus Pakola (SD)   
Arvid Lundberg (MP)   
Davis Kaza (AP) 
 
Tjänstemän 
Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 
Mattias Mitz, presskommunikatör 
Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB 
Jan Ridfeldt, vd Umeå Energi AB, § 82 
Daniel Levisson, statistiker 
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§ 82 

 
Diarienr: KS-2025/00048 

Bolagsinformation 2025: Umeå Energi AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att till protokollet notera att kommunstyrelsen tagit del av 
informationen. 

Ärendebeskrivning 
Som en del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt över bolagen inbjuds 
verkställande direktör eller annan representant för bolaget att berätta om 
verksamheten. I presentationen ingår nulägesbeskrivning, framtida 
utmaningar samt avstämning mot ägardirektivet.  
 
Bolagsinformation lämnas av vd Jan Ridfeldt 2025-05-13. 

Beslutet ska skickas till 
- 
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§ 83 

 
Diarienr: KS-2023/00948 

Dispens från regler gällande dygnsvila 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bevilja dispens inom personlig assistans för verksamhet 0001854 
 
att bevilja dispens inom personlig assistans för verksamhet 0596176  
 
att paragrafen justeras omedelbart.  

Ärendebeskrivning 
Bakgrund: I november 2022 tecknade parterna en överenskommelse om 
att göra ändringar i bestämmelserna om dygnsvila. I bestämmelserna anges 
att arbetstagaren har rätt till minst 11 timmars dygnsvila under varje 
period om 24 timmar samt under vilka förutsättningar det är möjligt att 
göra undantag från reglerna om dygnsvila.  
 
Centrala parter konstaterar att dispens ska tillämpas restriktivt och att det 
alltid ska göras en intresseavvägning mellan arbetstagarens rätt till minst 
11 timmars dygnsvila och verksamhetens behov av att säkra bemanningen.  
Parterna har utifrån verksamhetens karaktär fört särskild dialog kring 
arbetstidsförläggning inom funktionshinderomsorgen. Detta innebär att 
det inom funktionshinderomsorgen är möjligt att, under vissa 
förutsättningar överstiga förläggning av 20 timmars arbetspass om det är 
nödvändigt för att säkerställa omsorgstagarens rättigheter och friheter 
enligt lag.  I de fall det efter analys konstateras att det krävs ett undantag 
från huvudregeln kan en ansökan om dispens upprättas. Beslut om dispens 
är tidsbegränsat, max 12 månader.  
 
Analys utifrån aktuella ärenden:   
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Verksamhet 0001854 arbetar idag med en schemaläggning som är förenligt 
med arbetstidsdirektivet. Tyvärr har det dock visat sig på senare tid att 
brukaren och personalen i den aktuella verksamheten påvisat ett försämrat 
mående. Det försämrade måendet hos brukaren intygas av hälso- och 
sjukvården.  
 
Just nu bedömer arbetsgivaren att det är nödvändigt att förlägga arbete i 
kombination jour längre än 20 timmar för att kunna upprätthålla 
verksamheten. Arbetsgivaren kommer att fortsatt aktivt arbeta med 
rutiner och metoder i mötet med brukaren samt successivt arbeta med 
schemaförändringar för att på sikt uppfylla reglerna om 11 timmars 
dygnsvila.   
 
Verksamhet 0596176 arbetar idag med en schemaläggning som är förenligt 
med arbetstidsdirektivet. Arbetsgivaren kan dock idag notera att 
nuvarande schemaläggning inneburit en stor påverkan på brukaren, även 
personalens arbetsmiljö är påverkad. Påverkan på brukaren är också något 
som läkarintyg styrker.   
 
Just nu bedömer arbetsgivaren att det är nödvändigt att förlägga arbete i 
kombination jour längre än 20 timmar för att kunna upprätthålla 
verksamheten. Arbetsgivaren kommer att fortsatt aktivt arbeta med 
rutiner och metoder i mötet med brukaren samt successivt arbeta med 
schemaförändringar för att på sikt uppfylla reglerna om 11 timmars 
dygnsvila.   
 
Facklig dialog:  
Berörda fackliga organisationer har tagit del av arbetsgivarens analys och 
har i samband med MBL-förhandling haft möjlighet att komma med inspel 
och förslag till åtgärder för att undvika dispens. De fackliga 
organisationerna anser att det är sårbart för verksamheten att enbart 
bemanna efter brukarens beslut och att det bör tillföras mer medel till 
verksamheten för att lösa den nya arbetstidsförläggningen. Facken framför 
också vikten av kompetensutveckling samt att arbeta med faktorer för att 
göra arbetet mer attraktivt. Vidare framför facken att det är bra med att 
det finns en handlingsplan för att undvika dispens nästkommande år. De 
betonar även vikten av att arbeta med handlingsplanen.  
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Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag från Personalnämnden 
Verksamhetsanalys, underlag för ansökan om dispens  
Riskbedömning  
MBL-protokoll  

Beredningsansvariga 
Linda Thelberg, Bitr. förhandlingschef  
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Linda Thelberg, Bitr. förhandlingschef  
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§ 84 

 
Diarienr: KS-2025/00410 

Årsrapport 2024, Umeå-Vasa samarbetet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna årsrapporten över genomförda aktiviteter 2024 mellan 
Umeå och Vasa. 

Ärendebeskrivning 
Umeå kommun och Vasa stad har en Gemensam utvecklingsstrategi, som 
antogs av båda fullmäktigeförsamlingarna augusti 2024 med visionen att vi 
i framtiden är en region med gränslösa möjligheter i en hållbar region.  
 
Strategin innehåller fyra fokusområden:  
1) Ett innovativt, integrerat, växande och hållbart näringsliv,  
2) En konkurrenskraftig region som attraherar talanger  
3) Attraktiva stads- och livsmiljöer och  
4) Umeå och Vasa – gemensamma upplevelser.  
 
Under 2024 fortsatte det gemensamma arbetet mellan Umeå och Vasa och 
i bifogad rapport summeras vad som gjorts.  
 
Vi rör oss mot den beslutade visionen och jobbar för att främja hållbar 
tillväxt och välfärd i hela regionen.  

Beslutsunderlag 
Årsrapport över genomförda aktiviteter 2024 inom ramen för Umeå-Vasas 
gemensamma utvecklingsarbete 

Beredningsansvariga 
Cathrin Alenskär, strategisk utveckling 
Thomas Hansen, kommunikation 
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Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Cathrin Alenskär, strategisk utveckling 
Thomas Hansen, kommunikation   
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§ 85 

 
Diarienr: KS-2025/00338 

Utredning fotbollstält 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att godkänna fritidsnämndens och tekniska nämndens rapport  
 
att avveckla fotbollstältet. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har gett kommunstyrelsen, tekniska nämnden och 
fritidsnämnden i uppdrag (tilläggsuppdrag 2023:4) att utreda olika 
alternativ för en framtida och hållbar lokalisering av fritidsnämndens behov 
gällande fotbollstält. Alternativen ska belysa ekonomiska konsekvenser ur 
både fastighets- och verksamhetsperspektiv, samt eventuella andra 
verksamhetsmässiga konsekvenser. Dialog med andra nämnder och 
förvaltningar ska också ske för att studera eventuella möjligheter till 
samlokalisering med kommunens andra verksamheter. Resultatet 
redovisas i bifogad projektrapport.  
 
Bakgrunden är att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade (§ 193 
diarienr. KS-2018/00520) att uppdra till upphandlingschef att ta fram 
underlag för och genomföra upphandling av hyra av fotbollshall och 
multifunktionshall på Noliaområdet samt övertryckstält för fotbollsplan på 
Gammliavallen.  
 
Övertryckstältet uppfördes 2019. Användningen av fotbollstältet på 
angiven plats, dvs. Gammliavallen har dock inte fungerat p.g.a. logistiska 
skäl. Säsongsstarter för inomhus respektive utomhusspel i de olika 
divisionerna överlappar varandra. Konsekvensen av detta är att tältet 
endast har varit uppmonterat en säsong. 
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Rapportens slutsatser  
Kostnaden avseende investeringar och reinvesteringar för fotbollstältet är 
höga i de alternativ som studerats, förutom Gammlia. Detta gäller även för 
de platser där befintlig struktur delvis kan användas. Om placeringen 
innebär att tältet ska upp- och nedmonteras varje säsong, innebär det en 
ytterligare, stor driftkostnad varje säsong. Kostnaderna behöver 
detaljstuderas ytterligare om genomförande blir aktuellt. Höga 
driftkostnader, kort teknisk livslängd, nya och återkommande investeringar 
utan bestående värden är även de viktiga perspektiv att beakta.  
 
Förutsättningarna att återplacera tältet på Gammlia saknas idag då 
utomhussäsongen är så lång när lagen spelar i högre divisioner. Det blir en 
relativt kort tid tältet kan nyttjas och då måste kostnaden för upp- och 
nedtagning beaktas och vara rimliga.  
 
Att hitta en alternativ, lämplig placering har visat sig svårt. Befintliga planer 
används i hög grad och någon plan där tältet kan stå permanent saknas. Att 
ta upp och ned tältet är dyrt. Tältet är även mycket dominerande och hur 
stadsbilden påverkas måste beaktas när tältets placering fastställs.  
Riskerna avseende fotbollstält är på en generellt hög nivå, framför allt 
risken för kollaps p.g.a. snötyngder. Ett större antal tält har kollapsat 
senaste åren och Boverket utreder nu om kraven på övertryckstält bör 
ändras.  
 
För kommunens skolverksamhet så finns tillräckligt med tider i fasta 
anläggningar i och med att Nolia fotbollshall har tillkommit, där skolan har 
prioritet på dagtid. Ett fotbollstält tillgodoser framför allt föreningslivets 
ungdomsverksamhet.  
 
Utifrån de höga kostnaderna, riskerna och svårigheten att hitta en lämplig 
plats föreslås att tältet avvecklas. 

Beslutsunderlag 
Projektrapport Fotbollstält 
Fritidsnämndens protokoll per 19 mars 2025 §19 
Tekniska nämndens protokoll per 20 mars 2025 §32 
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Beredningsansvariga 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden 
Fritidsnämnden 
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§ 86 

 
Diarienr: KS-2024/00283 

Yttrande över förslag på åtgärder för genomförande 
i kommande länstransportplan 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna stadsledningskontorets yttrande med förslag till åtgärder 
för genomförande i kommande länstransportplan. 

Ärendebeskrivning 
Region Västerbotten ber kommunerna att komma in med förslag på 
infrastrukturåtgärder för genomförande i kommande länstransportplan för 
perioden 2026 – 2037.  
 
Regionen har uppdraget att ta fram en regional plan för 
transportinfrastruktur som anger den gemensamma strategiska 
inriktningen för hur länets transportinfrastruktur ska utvecklas under den 
kommande tolvårsperioden. Planen ska bidra till en långsiktigt hållbar 
utveckling av länets transportinfrastruktur i enlighet med riktlinjer och 
ekonomiska ramar i regeringens infrastrukturproposition. Målet är att 
regionala utvecklingsnämnden ska fastställa länstransportplanen före 
sommaren 2026. Ett förslag till plan kommer att remitteras till kommunen 
hösten 2025, och dialog kommer också att ske under arbetets gång.  
 
För Västerbottens länstransportplan har en ekonomisk ram på drygt 1,6 
mdkr avsatts. Det är en tydlig ökning jämfört med gällande plan (drygt 1 
mdkr). De tidigare medfinansieringsmedlen från den nationella planen till 
gång- och cykelvägar och vägseparering har dock tagits bort, vilket innebär 
att ramökningen i praktiken är mindre än 600 mkr.  
 
Parallellt med de regionala planerna tar Trafikverket fram en nationell plan 
för det nationella stamvägnätet, järnvägsnätet samt sjöfarten. Den 
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kommer också att remitteras under hösten för fastställelse av regeringen i 
början av 2026.  
 

Funktioner och behov i Umeås tidigare och nya prioriteringar 
Umeå kommun har inför tidigare nationella och regionala transportplaner 
och i andra sammanhang lyft behov av investeringar i infrastruktur som 
syftar till att stärka Umeås roll som regional tillväxtmotor och viktig 
logistiknod i norra Sverige. Många av dessa insatser finansieras via den 
nationella transportplanen, men flertalet även i den regionala planen.  
 
Kommunens har prioriterat insatser för följande funktioner 

- Insatser för att stärka Umeå som järnvägsnod. Här ryms bl.a. 
ersättning av de funktioner som finns på Holmsunds bangård och 
insatser föra att öka tillgängligheten till Umeå hamn. 100 mkr finns 
avsatt i gällande länstransportplan. En förändring av 
länsplaneförordningen behövs för att medlen ska kunna nyttjas på 
ett effektivt sätt. 

- Åtgärder för förbättrad säkerhet och framkomlighet längs de 
regionala vägarna som binder samman Umeå med regionen. Viktigt 
för att underlätta arbetspendling och annan samverkan inom 
regionen.  

- Utbyggnad av gång- och cykelvägar längs de statliga vägarna mellan 
Umeå stad och omgivande byar och landsbygd. Möjliggör hållbara 
transportval och främjar utvecklingen utanför staden. 

- Medel för de regionala tågstationerna längs Norrbotniabanan som 
kommunerna ska bygga. Planering pågår för den kommande 
stationen i Sävar. 

- Åtgärder kopplade till Umeå Eco Industrial Park (Dåva). Kommunen 
har tecknat en avsiktsförklaring som innebär att staten har ansvaret 
för att finansiera en trafikplats på E4 (ska prövas i kommande 
nationell transportplan). Kommunen ansvarar för insatser för bl.a. 
gång och cykel. 

 
Stadsledningskontoret har upprättat ett förslag till prioritering av åtgärder 
till kommande länstransportplan. Den föreslagna prioriteringen syftar i 
huvudsak till att bygga vidare på och ytterligare stärka de funktioner som 
redovisas ovan.  
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Förslaget till prioritering utgår från de dokumenterade brister och 
åtgärdsförslag som Region Västerbotten sammanställt utifrån bl.a. 
kommunens tidigare inspel.  

Fortsatt arbete med att identifiera åtgärder och utredningar viktiga för 
att möjliggöra Umeås utveckling mot en hållbar storstad 
I tabell nedan redovisas kommunens tidigare prioriteringar och statusen 
för dessa. Sammanställningen visar att en väsentlig del av de åtgärder och 
utredningar som kommunen prioriterat har eller kommer att genomföras 
eller utredas under senare år respektive i närtid. Sammantaget finns nu 
utredda åtgärder för 1,9 mdkr inom Umeå kommun som kommunen kan 
välja att prioritera för genomförande i kommande länstransportplan. 
 
För Umeå är det fortsättningsvis angeläget att identifiera nya åtgärder och 
utredningar som är viktiga för att möjliggöra Umeås utveckling mot en 
hållbar storstad med 200 000 invånare och som logistiknod. Ett flertal 
utredningar och åtaganden under uppstart syftar till att ge underlag till 
detta: 

- Systemanalys Umeås framtida infrastruktur  
- Utredning kapacitetsstark kollektivtrafik 
- SUMP (Strategic Urban Mobility Plan); krav från EU utifrån att Umeå 

utgör urban nod i EU:s infrastrukturnätverk TEN-T 
- Utredning om statliga vägnätets funktion kring Umeå tätort 
- Regional systemanalys (Region Västerbotten). 

 
Utifrån dessa utredningar och löpande avstämningar med Region 
Västerbotten och Trafikverket samordnar strategisk utveckling den 
fortsatta processen med att identifiera och prioritera strategiska 
infrastrukturinsatser inför kommande prioriteringsomgångar. En ny 
överenskommelse om samverkan mellan kommunen och Trafikverket 
kommer att tas fram under våren 2025 som tydliggör det fortsatta 
samarbetet mellan organisationerna. 
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Aktuell status för Umeå kommuns tidigare prioriteringar i regionalt 
vägnät 
 

Av Umeå prioriterat 
objekt som utretts i 
ÅVS* 

Status Kommunens 
beslut 
datum 

363 Vindeln - Umeå Gc m.m. Hissjö 2022. 
Gc, hållplats, Haddingen 2024 
Gc Forslunda – Hissjö byggstart 2025. 
Mötesseparering Forslunda – Håkmark, i 
LTP** för genomförande 2026–2029. 
Osäker samhällsnytta i förhållande till 
kostnaden, uppdaterat underlag ska tas 
fram. 

2021-08-10 

531 Holmsundsvägen 
gång och cykel (gc) 

Genomfört 2024 (cykelbana på vägren med 
räcke) 

2021-08-10 

632 Sockenvägen – 
Kåddis gc 

Bygdevägsmålning genomfört 2023 2021-08-10 

645 Dåva, gc Breddning av bro över Norrbotniabanan 
för gc genomfört 

2021-08-10 

512 Skravelsjö – 
Röbäck 

Planering pågår för genomförande 2027 2021-08-10 

686 Färjeläget 
Norrfjärden 

Inga åtgärder i LTP. 2021-08-10 

   
Brister som Umeå har 
prioriterat för 
utredning 

Status Kommunens 
beslut 
datum 

642/685 Täfteå - 
Innertavle, inom Täfteå 

ÅVS har färdigställts. Inga åtgärder i LTP. 
ÅVS redovisar prioriteringsordning för 
deletapper. 

2021-08-10 

555 Sörfors - Brännland ÅVS slutförs inom kort.  2021-08-10 
354/651 Botsmark, gc 
till skola 

ÅVS färdigställd 2023.  2021-08-10 

514 Hörnefors – 
Norrbyn, gc 

Umeå kommun ska ta fram underlag till 
Trafikverket och Region Västerbotten inför 
Trafikverkets utredningsplan 2027 

2021-08-10 

522 Stöcke – Stöcksjö, 
gc 

ÅVS genomfört, gc byggs 2025. 2021-08-10 

Ersbodarondellen, 
Norra länken,  

Utreds preliminärt 2026. Pågående 
utredning om statliga vägnätets funktion 

2024-10-08 
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bristande kapacitet 
idag och i framtiden 

kring Umeå tätort kommer att utgöra 
underlag. 

522 Umeå - Stöcksjö - 
Stöcke – Ström – 
Strömbäck; gc 
 

ÅVS för Stöcke – Ström påbörjas 2025 2024-10-08 

Holmsund – hamnen, 
gc 

Ej påbörjat 2024-10-08 

Skrymmande 
transporter till Umeå 
hamn, Holmsund 

Dialog med Trafikverket pågår. Berör i 
huvudsak nationell plan.  

2024-10-08 

Söderslättsrondellen, 
framkomlighet för tung 
trafik.  

Ej stor brist idag men kan uppstå på sikt. 
Fortsatt dialog med Trafikverket. 

2024-10-08 

Obbolabron, ökad 
säkerhet för fotgängare 
och cyklister 

Trafikverket har utrett och anger att det 
inte finns tekniska möjligheter att sätta upp 
skyddande räcke mellan körbana och gc-
bana 

2024-10-08 

   
Övriga åtgärder som 
kommunen tidigare 
prioriterat 

Status Kommunens 
beslut 
datum 

Åtgärder för att stärka 
det östvästliga stråket 
och till Umeå hamn 

Medel (100 mkr i LTP) för åtgärder i statlig 
infrastruktur. En viktig del för att kunna 
ersätta funktionerna på Holmsunds 
bangård och få till en kapacitetsökning på 
järnvägsnätet som kopplar samman Umeå 
hamn med Core Network.   

 

Resecentrum 
Norrbotniabanan 

Ligger i LTP för stationerna Sävar, Bureå 
och Byske. Stationerna i kommuncentrum, 
Robertsfors och Skellefteå, planeras att 
medfinansieras från Nationell plan. 
Regionala utvecklingsnämnden har tagit ett 
indikativt beslut om att ca 25 % av ramen 
ska gå till Kollektivtrafikåtgärder. Med 1,6 
mdr i ram blir det 400 mkr. Detta kommer 
att behöva justeras (nedåt). 
 

 

522 Sörmjöle – Åheden Byggstart 2025.  
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* Åtgärdsvalsstudie, Trafikverket metodik för att utreda brister och behov 
av åtgärder. 
** Länstransportplan = regional plan för transportinfrastruktur 
 

Nya åtgärder och utredningar som kan prövas för genomförande i 
kommande länstransportplan 
Inför kommande länstransportplan finns ett antal av Umeå tidigare ej 
prioriterade åtgärder och utredningsbehov som nu kan övervägas: 

- Mötesseparering väg 363 Tavelsjö – Rödåsel. Viktig för möjligheten 
till arbetspendling inom Umeåregionen. ÅVS har genomförts. 

- Kapacitetsproblem i Västerslättsrondellen och ev. delar av 
ringledens västra delar. För kommunens projekt Innanför ringleden 
är det viktigt att kapaciteten på ringleden är god. Framtida utökade 
verksamheter på Västerslätt kan förväntas bidra till ökade problem. 
Behöver utredas, ÅVS har ej genomförts.  

- Trafikplatser och planskild passage av E4 i Hörnefors. ÅVS har 
genomförts. Fortsatta utredningar om alternativa lösningar behövs, 
kan samordnas med kommunens påbörjade arbete med 
översiktsplan för Hörnefors. Behov av laddplats för tung trafik.  

- Gång- och cykelkopplingar Baggböle-Umedalen/Klockarbäcken. ÅVS 
har genomförts, avsiktsförklaring ska tas fram, kommunala insatser 
kan förväntas. 

- Cirkulationsplatser på Hjåggmarksvägen genom Dåva 
verksamhetsområde. Omfattas av ÅVS och avsiktsförklaring med 
Trafikverket enligt vilken kommunen ska betala dessa, varför 
finansiering genom länstransportplanen inte bedöms möjlig. 

- Väg 364 Bodbyn – Ersmark. Trafiksäkerhetsbrister, delvis 
kapacitetsproblem. Behöver utredas, ÅVS ej genomfört.  

- Väg 364, gång- och cykelväg till skola i Botsmark. 
- Trafikplats på norra länken för Försvarsmaktens ev. behov samt 

anslutning till utökad (spegelvänd) godsbangård. Trafikplatsen är en 
av Trafikverket utredd och godkänd åtgärd. Fördjupad 
utredning/dialog om utformning samt genomförande och 
finansiering kopplat till Försvarsmaktens behov behövs. 

 
Utöver de åtgärder som namnges i länstransportplanen finns också potter 
för gång- och cykelvägar och kollektivtrafikåtgärder som löpande prövas av 
regionen. Här finns bl.a. medel för medfinansiering till kommunala åtgärder 
samt bidrag till enskilda vägar. Dessa potter omfattar 187 mkr i gällande 
plan. 
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Förslag till Umeå kommuns prioriteringar i länstransportplan 2026 – 2037 
 
I stadsledningskontorets skrivelse redovisas förslag till åtgärder i 
kommande länstransportplan, utifrån de behov som framgår ovan. Dessa 
är i enlighet med regionens begäran uppdelade i dels åtgärder som utretts i 
åtgärdsvalsstudie och som kan vara aktuella för genomförande under 
tidigare delen av planperioden, dels åtgärder som ej utretts i 
åtgärdsvalsstudie och som kan bli aktuellt för genomförande i slutet av 
planperioden. 
 

Beslutsunderlag  
 Önskemål om förslag på åtgärder för genomförande i kommande 

länstransportplan, Region Västerbotten 
 Förslag till skrivelse till Region Västerbotten, Stadsledningskontoret 

2025-04-24 
 

Beredningsansvariga  
Thomas Lundgren  
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Lars Forsgren (SD) – Återremiss för att omarbeta förslag på åtgärder med 
syfte att: 1. Prioritera bilväg högre än cykel- och gångväg 2. Prioritera 
hastighetshöjande åtgärder som bärighet och uträtning högre än 
mitträckesavskiljning. 
 
Janet Ågren (S) och Anders Ågren (M) – Ärendet ska avgöras idag och bifall 
till planeringsutskottets förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 
finner att ärendet ska avgöras idag. 
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Bifall mot avslag till planeringsutskottets förslag. Ordföranden finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla planeringsutskottets förslag. 
 
Beslutet ska skickas till  
Förslagen önskas via epost och i wordformat och skickas till 
diariet@regionvasterbotten.se med kopia till 
maud.ericson@regionvasterbotten.se. Ange diarienummer RUN 156–2025. 
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§ 87 

 
Diarienr: KS-2025/00205 

Svar på remiss: Straffbarhetsåldern, SOU 2025:11 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att yttra sig enligt stadsledningskontorets yttrande nedan med tillägget 
att Umeå kommun avstyrker förslaget om att sänka straffbarhetsåldern. 
 
att paragrafen justeras omedelbart.  
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande om att tillstyrka utredningens förslag i remissen. 
 
Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
om att tillstyrka utredningens förslag i remissen. 

Ärendebeskrivning 
Umeå kommun är en av remissinstanserna för Justitiedepartementets 
remiss om straffbarhetsåldern, SOU 2025:11 
 
Regeringen tillsatte utredningen i syfte att undersöka om den nuvarande 
straffmyndighetsåldern på 15 år bör sänkas. Bakgrunden var en ökad oro 
över unga personers inblandning i allvarlig brottslighet. 
 
Stadsledningskontorets yttrande bygger på gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden, för- och grundskolenämndens samt individ- och 
familjenämnden respektive yttranden. 
 

Yttrande 
Umeå kommun avstyrker förslaget om att sänka straffbarhetsåldern 
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Umeå kommuns yttrande ur ett utbildningsperspektiv 
Barn som begår allvarliga brott kan förväntas behöva vård och stöd under 
mycket lång tid. Utredningen beskriver konsekvenser för olika myndigheter 
och samhällsfunktioner och där anges att utredningens förslag inte leder 
till några nämnvärda förändringar när det gäller enskilda kommuners 
kostnader. Umeå kommun instämmer i att den nya lagstiftning som 
föreslås gällande lägre straffålder för grova brott inte kommer bli någon 
större belastning för skolenheterna utan att det är främst sociala- och 
brottsbekämpande myndigheter som kommer påverkas.  
 
Däremot saknar Umeå kommun en beskrivning av vad förslagen kan få för 
konsekvenser för aktuella barns rätt till utbildning, både barn med skolplikt 
och barn utan skolplikt. Dessa barn som döms till fängelse har ett stort 
behov av vårdande och stödjande insatser över tid. Det är rimligt att anta 
att det även finns ett stort stödbehov gällande undervisning och 
skolarbete. Hur ska undervisning bedrivas? I dag när barn är dömda sker 
samverkan mellan skolan och Statens institutionsstyrelser (SIS) och LVU-
hem.  
 
Umeå kommun anser att det perspektivet saknas i utredningen och det bör 
vidare utredas hur man tänker sig att utbildning kommer ske i fängelser för 
dessa barn? Det behöver förtydligas hur elevers lagstadgade rätt till 
utbildning ska tillgodoses under placering hos kriminalvården  
 
Umeå kommun anser att det behöver vara tydligt hur elevers rätt till 
utbildning ska tillgodoses under placering hos kriminalvården eftersom 
utbildning är en stark och välkänd skyddsfaktor. Kommunen välkomnar att 
en utredare fått i uppdrag att föreslå nödvändiga lagändringar samt att 
kriminalvården ska ges förutsättningar att bedriva en ändamålsenlig 
skolverksamhet. 
 
Barn och unga som döms till fängelse för grova brott kan också komma att 
gå i grundskola eller gymnasieskola efter avtjänat fängelsestraff. Skolans 
roll är främst främjande och förebyggande och i SOU 2024:87 föreslås ett 
utökat sekretessbrytande informationsflöde i syfte att förebygga och 
förhindra brott. Det kommer även möjliggöra för skola, socialtjänst och 
kriminalvården att utbyta uppgifter och samarbeta i syfte att hjälpa den 
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som avtjänat sitt straff att få en utbildning som kan stärka den unges väg 
mot en framtid utan brott.  
 
Umeå kommun vill framhålla att det är av särskild vikt att barn inte 
avtjänar fängelsestraff tillsammans med vuxna utan får vistas på separata 
kriminalvårdsanstalter anpassade för barn där det skapas möjligheter att 
efter avtjänat straff kunna lämna den kriminella miljön.  
 
Ett viktigt skäl till att barn utnyttjas att begå grova våldsbrott idag är för att 
de inte är straffskyldiga. Genom att ytterligare sänka straffbarhetsåldern 
riskerar ännu yngre barn att bli inblandade av samma skäl. Det är en för 
allvarlig risk för att vi skall känna oss trygga med att regeringen går vidare 
med detta förslag. 
 
Umeå kommuns yttrande ur socialtjänstens perspektiv 
Till att börja med sker det just nu många och stora förändringar på det 
kriminalpolitiska området. Det blir därför svårt att överblicka och förutse 
vilka konsekvenser som blir det sammantagna resultatet av alla 
lagändringar på sikt. Det handlar till exempel om införande av den nya 
socialtjänstlagen, att avskaffa straffrabatt för unga, att införa 
ungdomsfängelser, förändringar inom SiS och nya ansvarsområden för 
Kriminalvården.  
 
Umeå kommun anser inte att en så genomgripande lagändring som att 
sänka straffåldern bör genomföras utan att först utvärdera de mer 
långsiktiga förändringar som de senaste årens lagstiftning kommer att 
medföra. Umeå kommun anser att det vore förhastat att fatta ett sådant 
beslut utan att först invänta de samlade effekterna. När det gäller förslag 
om att ungdomspåföljder ska kunna undanröjas i fler fall anser kommunen 
även här att andra socialpolitiska åtgärder bör få verka först.  
 
Som utredningen framhåller så anses den allmänna brottsligheten minska 
bland ungdomar i Sverige. Därför håller Umeå kommun med utredningen 
om att en allmän sänkning av straffåldern inte kan vara en vare sig 
träffsäker eller effektiv metod för att uppnå syftet med förslaget. Utöver de 
många risker som finns med att straffa barn (som vi återkommer till nedan) 
skulle administrationen öka avsevärt för redan ansatta myndigheter och 
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lagstiftningen skulle inte träffa de individer som förslaget vill nå på ett 
effektivt sätt.  
 
Det finns inga evidens för att hårdare straff leder till mindre brottslighet, 
vilket utredarna konstaterar och är en av anledningarna till att en allmänt 
sänkt straffålder utesluts. Argumentet bör dock uppmärksammas även när 
det gäller förslag om en differentierad straffålder. Det finns inget som talar 
för att åtgärden skulle vara en brottspreventiv åtgärd även om den bara 
riktas mot de grövsta brotten. Däremot finns en risk att en sådan 
lagstiftning leder till motsatsen, till exempel om en fjortonåring fängslas 
riskerar en ny ungdom rekryteras för att utföra brott. Dessutom kan ett 
fängelsestraff vara ett sätt att klättra i rang inom kriminella gäng, vilket inte 
heller uppfyller syftet med en sänkt straffålder.  
 
I de nordiska länderna är straffåldern 15 år och FN:s barnrättskommitté har 
specifikt rekommenderat Sverige att inte sänka den nuvarande 
straffåldern, vilket bör vara starka argument i sammanhanget. Vidare har 
straffåldern i Sverige varit densamma i över 100 år och är allmänt känd i 
samhället. Att sänka straffåldern till fjorton år vore därför att ändra på en 
grundläggande syn på barn. Hittills har den allmänna överenskommelsen i 
samhället varit att barn under femton inte ska straffas som vuxna för sina 
handlingar eftersom de varken anses vara mentalt eller fysisk fullt 
utvecklade. Det är också allmänt känt att barn i den här åldern är 
spänningssökande och har ett sämre konsekvenstänk än vuxna.  
 
Utredningen visar inte att det har tillkommit ny forskning som pekar på att 
fjortonåringar uppnått en högre mognad idag jämfört med tidigare, som 
skulle innebära att de kan anses mogna nog att ställas till svars för brott 
som vuxna. Det vore därmed en principiell förflyttning av synen på barn 
som kommunen ur ett socialtjänstperspektiv inte kan stå bakom.  
Vidare är skillnaden mellan att vara utförare av kriminella handlingar och 
att själv vara ett brottsoffer ofta överlappande när det gäller unga 
lagöverträdare. Ofta är barnen själva utsatta för brott och handlar på 
begäran av en ansvarig vuxen. Ur kommunens perspektiv är det den vuxne 
som bör ta det straffrättsliga ansvaret medan barnet behöver få vård och 
stöd för att komma ur sin situation, och ges möjlighet att starta ett vuxenliv 
fritt från kriminalitet. Många unga lagöverträdare har också 
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neuropsykiatriska funktionsnedsättningar där behandling och förståelse av 
den egna funktionsnedsättningen är en bärande del i att bryta sig loss från 
en kriminell livsstil. Behandlingsperspektiv för barn under 15år har länge 
varit och är det rådande perspektivet inom socialtjänsten, där ingår också 
rehabilitering och återanpassning i samhället. Umeå kommun anser inte att 
utredningen på ett tillräckligt sätt övertygar om att tex. fängelsestraff i 
stället för LVU för unga som begår brott skulle föra med sig positiva 
konsekvenser för individen eller samhället. Det finns däremot forskning 
som visar på att barn far illa av fängelsestraff genom att det ökar risken för 
återfall i brott, förstärker utanförskap och att det kan leda till att befästa en 
kriminell identitet. Att ge dessa ungdomar rätt behandling, rehabilitering 
och därefter återanpassning i samhället anser vi vara det som i 
förlängningen kan leda till ökad trygghet i samhället.  
 
Straffsystemets hotade legitimitet anges som en orsak till att straffåldern 
behöver sänkas. Trots utvecklingen med fler grova brott bland unga anser 
Umeå kommun att det saknas säkra evidens för att rättslig legitimitet 
faktiskt undermineras idag. Många av slutsatserna kring rättssystemets 
legitimitet är spekulativa, då utredningen utgår från att samhället upplever 
att rättssystemet saknar legitimitet utan en djupare analys i frågan.  
 
Även om rättssystemet skulle sakna legitimitet anser Umeå kommun att 
utredningen inte lämnar tillräckliga underlag som visar på att en sänkt 
straffålder är det som skulle leda till ökad legitimitet. Kommunen ser 
däremot risker med att en sänkt straffålder skulle kunna leda till 
motsatsen. Exempelvis att stämpling och försök till grova brott kan ge straff 
men inte tex. våldtäkt som inte bedöms som grov, eller andra brott som är 
mycket kränkande för individen men inte uppnår straffskalan på minst fyra 
år. Det är svårt att på ett logiskt och pedagogiskt sätt förklara för en 
fjortonårig gärningsperson att den kan anses mogen nog att dömas för  
vissa brott men inte andra. Ur brottsoffersynpunkt är det lika svårbegripligt 
varför fjortonåringar bara behöver stå till svars för vissa typer av brott. Det 
leder till en försämring av rättssystemets förutsägbarhet vilket är 
grundläggande för dess legitimitet och extra bekymrande när det gäller 
barn.  
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Brottsoffrens upprättelse är ett av huvudargumenten för en sänkt 
straffålder. Umeå kommun håller med om att brottsoffer är utsatta och 
behöver få upprättelse och bättre hjälp. Huruvida hårdare straff/lägre 
straffålder leder till större upprättelse för brottsoffer anser vi inte att det 
finns ett enkelt svar på. Det är uppenbart att den individ som 
frihetsberövas under en period inte kan utföra fler brott under tiden. Men 
om det ger större upprättelse för brottsoffret att en fjortonåring straffas i 
stället för att omhändertas med stöd av LVU är oklart. I Sverige finns ändå 
möjlighet att utreda brott som begås av minderåriga med hjälp av så kallad 
bevistalan, vilket är något som saknas i många länder där straffåldern är 
lägre. Som tidigare nämns kan det kan också upplevas orättvist ut ett 
brottsofferperspektiv om endast vissa brott begångna av fjortonåringar 
skulle bli straffbara. Det skulle gå att argumentera för att många brott på 
den lägre straffskalan kan upplevas som lika eller mer kränkande för 
medborgaren, än till exempel försök till grovt vapenbrott. Den föreslagna 
lagstiftningen riskerar att skapa ett ologiskt och oförutsägbart straffsystem 
som inte skulle gynna brottsoffer.  
 
Det är tydligt att åtgärder måste till för att möta denna nya men ändå 
relativt lilla grupp av unga som begår grova brott. Utifrån ett 
socialtjänstperspektiv anser kommunen att utredningen missar att ta upp 
de åtgärder som finns idag och vilka evidens som finns för olika typer av 
behandling av barn som hamnar i gängkriminalitet. Många delar av det 
socialtjänsten gör idag för unga lagöverträdare bör inte förkastas för att 
det pågår samtidigt som en oroande brottsutveckling bland unga. 
Socialtjänsten jobbar utifrån evidensbaserade metoder och är ett av få fält 
inom socialt arbete som har väl underbyggd forskning att utgå från. Hur 
och om Kriminalvården kommer ta del av detta framgår inte av 
utredningen.  
 
När en ungdom begår ett brott är socialtjänstens syn att det är ett 
familjeproblem, det är alltså både den unge och den unges familj som 
måste få del av behandling för att det ska leda till en långsiktig förändring. 
Idag är det inte tydligt hur Kriminalvården som redan är en mycket 
ansträngd myndighet skulle klara att överta delar av det uppdraget. 
Kommunen ser att det riskerar leda till en försämrad vård och behandling 
av de ungdomar som behöver den som mest. Socialtjänstens långa 
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erfarenhet av att arbeta utifrån ett familjeperspektiv och har även en 
uppbyggd samverkan med skola och polis, om Kriminalvården behöver 
börja om från början i ett sådant samarbete är frågan hur lång tid det tar 
innan en ny samverkan finns på plats.  
 
Sammanfattningsvis ställer kommunen sig frågande till om Kriminalvården 
har de resurser och den kunskap som behövs för att behandla 
fjortonåringar och deras familjer på ett bra sätt, samt att rehabilitera och 
återanpassa ungdomarna i samhället.  
 
Umeå kommun förutsätter att barnperspektivet kommer vara ständigt 
närvarande i det fortsatta arbetet i frågan. 

Beslutsunderlag 
Remiss Straffbarhetsåldern - Slutbetänkande av Utredningen om skärpta 
regler för unga lagöverträdare SOU 2025:11 
Yttrande för- och grundskolenämnden 
Yttrande gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Yttrande individ- och familjeomsorgsnämnden 

Beredningsansvariga 
Sofia Gustafsson 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) och Mattias Larsson (C) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Anders Ågren (M) – Att Umeå kommun ställer sig bakom utredningens 
förslag i remissen om straffbarhetsåldern, SOU 2025:11. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Anders Ågrens (M) förslag. 
Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Janet Ågren (S) med instämmande av Bore Sköld (V), Mattias Larsson (C) 
och Mariam Salem (MP) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag 
med följande tillägg direkt under rubriken yttrande: Umeå kommun 
avstyrker förslaget om att sänka straffbarhetsåldern. 
 
Anders Ågren (M) och Lars Forsgren (SD) – Att Umeå kommun tillstyrker 
utredningens förslag i remissen om straffbarhetsåldern, SOU 2025:11. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Näringslivs- och arbetsutskottets förslag med Janet Ågrens (S) m.fl. tillägg 
mot Anders Ågrens (M) m.fl. yrkande. Ordföranden finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag 
med Janet Ågrens (S) m.fl. tillägg. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande om att tillstyrka utredningens förslag i remissen. 
 
Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
om att tillstyrka utredningens förslag i remissen. 

Beslutet ska skickas till 
ju.remissvar@regeringskansliet.se och med kopia till 
ju.L5@regeringskansliet.se. Ange diarienummer Ju2025/00206 och 
remissinstansens namn i ämnesraden.  
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§ 88 

 
Diarienr: KS-2025/00248 

Svar på remiss: Kontantutredningen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att svara på remissen i enlighet med förvaltningens förslag 
 
att stadsledningskontoret får i uppdrag att bevaka utfall av föreslagen 
författningsändring och vid behov upparbeta förslag till 
åtgärder/lösningar som säkrar kommunens förmåga att ta emot kontant 
betalning för offentligrättsliga avgifter.    

Ärendebeskrivning 
Regeringen beslutade 12 januari 2024 att ge en utredare i uppdrag att för 
Finansdepartementets räkning utreda förutsättningarna för att lagstifta om 
möjligheten att betala med kontanter i handeln, i synnerhet för livsviktiga 
varor såsom livsmedel, mediciner och drivmedel. Arbetet har även 
omfattat utredning om andra åtgärder för att säkra kontanternas fortsatta 
funktion som betalmedel i Sverige. 
 
Kontantutredningen har därefter lämnats för remissyttrande till Umeå 
kommun och 118 andra remissinstanser (kommuner, regioner, statliga 
myndigheter och intresseorganisationer etc).  
 
Utredarens förslag innebär i korthet att kontanter ska kunna nyttjas för att 
betala livsnödvändiga varor (livsnödvändiga livsmedel och apoteksvaror). 
Utredaren föreslår dock att kravet på kontant betalningsmöjlighet ej ska 
omfatta drivmedel, detta mot bakgrund av pågående övergång till eldriven 
fordonsflotta samt att ett sådant krav med stor sannolikhet skulle 
påskynda den sk ’mack-döden’ (dvs risken att framför allt små 
franchisedrivna serviceställen med anledning av ett kontantkrav skulle 
lägga ned verksamheten på grund av kostnads-och säkerhetsskäl). 
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Utredaren föreslår även att offentligrättsliga avgifter som avgifter för vård, 
skola, omsorg ska kunna betalas med kontanter.  Offentligrättsliga tjänster 
innefattar bland annat sådant som invånare i Sverige har laglig rätt att ta 
del av från samhället, såsom vårdtjänster eller utfärdande av id handling. 
Civilrättsliga tjänster som innefattar det som inte är av offentligrättslig 
karaktär och lite förenklat uttryckt konsumeras på frivillig bas, såsom 
parkeringsavgifter eller inträde till statliga museer föreslås ej omfattas av 
utredarens föreslag till lagkrav på kontant betalning.  
 
Oavsett vara/tjänst föreslår utredaren dock att en konsument inte ska 
kunna kräva att betala mer än 0,1 procent av prisbasbeloppet per köp i 
kontanter. Det motsvarar 5 880 kronor 2025 
 
Stadsledningskontorets bedömning 
Stadsledningskontoret ställer sig i sak positiva till utredarens förslag (se 
bifogat förslag till remissyttrande för mer specificerade resonemang).  
 
Stadsledningskontoret vill dock påtala att om utredarens förslag till 
författningstillägg vinner laga kraft så innebär det att Umeå kommun 
behöver säkra möjlighet att ombesörja kontant betalning för 
offentligrättsliga avgifter upp till 0.1 procent av gällande prisbasbelopp.  
 
Stadsledningskontoret vill därför få i uppdrag att bevaka utfall av 
föreslagen författningsändring och vid behov upparbeta förslag till 
åtgärder/lösningar som säkrar kommunens förmåga att ta emot kontant 
betalning för offentligrättsliga avgifter.    

Beslutsunderlag 
Umeå kommuns yttrande över kontantutredningen 
Kontantutredningen  

Beredningsansvariga 
Dan Gideonsson 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Protokoll samt remissyttrande ska skickas till Finansdepartementet senast 
den 19 maj 2025.  
fi.remissvar@regeringskansliet.se 
fi.fma.b@regeringskansliet.se 
Ange diarienummer Fi2024/02595 och Umeå kommun. 
 
Protokollet skickas till Dan Gideonsson.   
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§ 89 

 
Diarienr: KS-2025/00247 

Svar på remiss: Ökat regionalt inflytande avseende 
flyglinjer med allmän trafikplikt KS-2025/00247 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att ställa sig positiv till remissens övergripande ambition att öka det 
regionala inflytandet i fråga om flyglinjer med allmän trafikplikt 

att avge remissvar enligt bilaga. 

Ärendebeskrivning 
Umeå kommun har fått möjlighet att yttra sig över Trafikverkets rapport p, 
Ökat regionalt inflytande avseende flyglinjer med allmän trafikplikt med 
Dnr LI2025/00230. Rapporten är slutresultat av Trafikverkets 
regeringsuppdrag om att utreda möjligheterna för att kommuner och 
regioner ska ges ett ökat inflytande vad gäller flyglinjer med allmän 
trafikplikt. Detta utreds på två sätt av Trafikverket, dels genom möjlighet 
att utöka kraven i den allmänna trafikplikten för de statliga linjerna, dels 
genom möjlighet att införa allmän trafikplikt på ytterligare, ickestatliga, 
linjer. Några av de grundläggande förutsättningarna i uppdraget är att 
kommuner och regioner ska ta fullt kostnadsansvar för det kompletterande 
utbudet och att hanteringen ska vara förenlig med EU:s lufttrafikförordning 
 
Yttrande  
Sammanfattningsvis ställer sig Umeå kommun positiv till förslaget om ökat 
regionalt inflytande i beslut om allmän trafikplikt, under förutsättning att 
staten fortsatt tar ansvar för jämlik tillgång till flygtrafik i hela landet och 
tillhandahåller tillräckliga resurser för att detta inflytande ska bli reellt och 
långsiktigt hållbart. 
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Bedömning 

Umeå kommun är i huvudsak positiv till ambitionen att stärka det regionala 
inflytandet i beslut om allmän trafikplikt, men vill samtidigt framhålla ett 
antal viktiga synpunkter: 

 Umeå har ett strategiskt läge som tillväxtmotor i norra Sverige med 
viktiga öst–västliga interregionala kopplingar, vilket bör beaktas i 
den nationella flygstrategin. 

 Flyg är en avgörande del av transportinfrastrukturen i Norrland, där 
andra alternativ i dagsläget inte kan ersätta flyget fullt ut vad gäller 
restid och kapacitet. 

 Ett förstärkt inflytande får inte innebära ett ökat ekonomiskt ansvar 
för kommuner och regioner, utan att staten tillför motsvarande 
resurser. 

 Trafikverkets tillämpning av restidsregeln (fyra timmar) är mer 
restriktiv än EU:s (tre timmar) och bör harmoniseras för att inte 
försvåra regional upphandling. 

 Det krävs ökad flexibilitet i trafikpliktsystemet för att säkra 
robustheten i transportsystemet, särskilt i tider av kris eller höjd 
beredskap. 

 Staten bör utveckla en helhetssyn på flygets roll i totalförsvaret och 
i en fossilfri omställning. 

Beslutsunderlag 
Remissmissiv 
Rapport Ökat regionalt inflytande avseende flyglinjer med allmän trafikplikt 
Strategisk utveckling förslag till remissyttrande 

Beredningsansvariga 
Cecilia Aketch Akanga 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet senast den 30 maj 2025. 
li.remissvar@regeringskansliet.se 
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li.transport.remissvar@regeringskansliet.se 
stefan.zetterlind@regeringskansliet.se 
Ange diarienummer LI2025/00230 och remissinstansens namn. 
 
 
 
 
 
  



Sida 34 av 66 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 2025-05-13 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 90 

 
Diarienr: KS-2025/00204 

Svar på remiss: Boverkets rapport Uppdrag att 
främja en cirkulär ekonomi i bygg- och 
fastighetssektorn (2024:25) 

Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar 
 
att yttra sig enligt bifogad tjänsteskrivelse 
 
att paragrafen justeras omedelbart. 

Ärendebeskrivning 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har uppdragit åt Boverket att  
att främja en cirkulär ekonomi i bygg- och fastighetssektorn. Förslaget från 
Boverket ligger helt i linje med Umeå kommuns målsättningar om 
Klimatneutral stad och övergripande strategier gällande markanvändning 
och bebyggelseplanering i allmänhet. En cirkulär ekonomi i bygg- och 
fastighetssektorn innebär att undvika utvinning av nya råmaterial, hushålla 
med resurserna, återanvända material och produkter i stället för att 
generera avfall 
 
Förslaget har synergier med utvecklingen av Byggåterbruket och med 
utvecklingen av Umeå Eco Industrial park.  
 
Förslaget från Boverket innebär fyra förslag till åtgärder för en mer cirkulär 
bygg- och fastighetssektor: 
 
Förslag 1 - Utveckling av information och vägledning 
Förslag 2 - Utveckling av klimatdeklarationer 
Förslag 3 – Digitaliseringsförslag 
Förslag 4 – Resurshushållningsplan 
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Umeå kommuns yttrande har tagits fram i samverkan och dialog mellan 
Strategisk Utveckling, Teknik och Fastighet, Bygglov och AB Bostaden. 

Beslutsunderlag 
Se bifogat förslag till yttrande 

Beredningsansvariga 
Liv Öberg 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet  
li.remissvar@regeringskansliet.se 
li.bb@regeringskansliet.se.  
Ange diarienummer LI2024/02351 och remissinstansens namn. 
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§ 91 

 
Diarienr: KS-2025/00013 

Finans- och kraftrapport mars 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna Finans- och kraftrapport mars 2025. 

Ärendebeskrivning 
Med anledning av de regler och delegationer som kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige beslutat om avseende finans- och kraftverksamhet 
rapporteras månadsvis positioner och genomförda affärer för att 
kommunstyrelsen ska vara uppdaterad om dessa verksamhetens positioner 
samt att beslutade regler och ramar följs. 

Beslutsunderlag 
Finans- och kraftrapport mars 2025 

Beredningsansvariga 
Anna-Karin Nilsson 
Anna Westerlund 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Olof Jansson   
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§ 92 

 
Diarienr: KS-2025/00030 

Anmälan av delegationsbeslut 2025-05-13 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att godkänna redovisningen av delegationsbeslut. 

Delegationsbeslut 
Delegationsbeslut HR 2025-03-12 – 2025-03-28. KS-2025/00030-15 
 
Delegationsbeslut HR 2025-03-31. KS-2025/00030-21 
 
Delegationsbeslut stadsdirektör Fastställande av tillämpningsanvisning för 
kredit- och kravverksamhet. KS-2025/00087-5 
 
Delegationsbeslut Mark och exploatering 2025-04-01 – 2025-04-30. KS-
2025/00020. 
 
Delegationsbeslut enhetschef stadsledningskontoret 
Personuppgiftsbiträdesavtal (PUB-avtal) Quickchannels voteringssystem 
KS-2025/00453  
 
Delegationsbeslut Upphandlingschef 2025-04-10. KS-2025/00030-22 
 
Delegationsbeslut Kommunstyrelsens utskotts beslut 2025-04-22 - 2025-
05-06.KS-2025/00030-23 
 
KSNAU Kompletterande underlag från FGN till förslag till Planeringsdirektiv 
och budget 2026 samt plan 2027-2029 ver 2. KS-2024/00433-68  
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§ 93 

 
Diarienr: KS-2024/00767 

Motion 10/2024: Duschbås i skolornas 
omklädningsrum; Anders Norqvist (L) 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse motionen besvarad med hänvisning till nämndernas yttranden. 

Ärendebeskrivning 
Anders Norqvist (L) har anmält motionen Duschbås i skolornas 
omklädningsrum. 
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 

 Att uppdra till kommunstyrelsen att tillsammans med berörda 
nämnder tillse att alla duschar i Umeås skolor utrustas så att elever 
kan duscha i avskildhet 

 
Fritidsnämnden, för- och grundskolenämnden, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden samt tekniska nämnden har yttrat sig och 
föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad med hänvisning 
till det gällande lokalfunktionsprogrammet vid nybyggnationer av 
idrottshallar som innehåller krav på duschar utan insyn samt låsbara och 
insynsskyddade utrymmen. Jämställdhetsutskottet har också yttrat sig.  

Beslutsunderlag 
Motion 10/2024 
Fritidsnämndens yttrande 
För- och grundskolenämndens yttrande 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens yttrande 
Tekniska nämndens yttrande 
Jämställdhetsutskottets yttrande 
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Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Hanna Lundin Jernberg (L) – Bifall till motionen. 
 
Anders Ågren (M), Janet Ågren (S), Mattias Larsson (C) och Mariam Salem 
(MP) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (anse motionen 
besvarad). 
 
Propositionsordning som godkänns 
Näringslivs- och arbetsutskottets förslag (anse motionen besvarad) mot 
bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag att anse motionen besvarad. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 
Fritidsnämnden 
För- och grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Tekniska nämnden   
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§ 94 

 
Diarienr: KS-2024/00838 

Motion 13/2024: Regnbågsboenden; Anders 
Norqvist och Wilma Hvirfvel (L) 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionens första att-sats, i enlighet med nämndernas yttranden 
 
att anse motionens andra att-sats besvarad, i enlighet med nämndernas 
yttranden. 
 
Reservation 
Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 

Ärendebeskrivning 
 Anders Norqvist (L) och Wilma Hvirfvel (L) har anmält motionen 
Regnbågsboenden. 
 
Liberalerna föreslår i motion 13/2024:  

 att Umeå kommun utreder förutsättningarna för att etablera 
regnbågsboenden i form av hela eller delar av boenden eller 
likvärdiga alternativ inom äldreomsorgen och individ- och 
familjeomsorgen (LSS).  

 att Umeå kommun tillser att alla anställda inom 
omsorgsverksamhet har kunskap om och förståelse för HBTQ-
personer  

 
Individ- och familjenämnden samt äldrenämnden har yttrat sig på 
motionen och föreslår båda avslag på motionens första att-sats och att 
anse motionens andra att-sats besvarad. Jämställdhetsutskottet har också 
yttrat sig över motionen. 
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Beslutsunderlag 
Motion 13/2024  
Individ- och famijenämndens yttrande  
Äldrenämndens yttrande 
Jämställdhetsutskottets yttrande 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Hanna Lundin Jernberg (L) och Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 
 
Janet Ågren (S), Mattias Larsson (C), Anders Ågren (M) och Veronica Kerr 
(KD) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (att avslå den 
första att-satsen och att anse den andra att-satsen besvarad). 
 
Lars Forsgren (SD) – Avslag till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Näringslivs- och arbetsutskottets förslag (att avslå den första att-satsen och 
att anse den andra att-satsen besvarad) mot bifall till motionen mot avslag 
till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Reservation 
Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna 
IFN, ÄN   
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§ 95 

 
Diarienr: KS-2025/00341 

Byte av upphandlingsmodell från LOV till LOU för 
hemtjänst 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att byta upphandlingsmodell från LOV till LOU för hemtjänst.  
 
att göra nödvändiga justeringar i respektive nämnds reglemente så att 
ansvaret för upphandling av hemtjänst kvarstår hos respektive nämnd även 
med en ny upphandlingsform. 
 
att ge nämnderna i uppdrag att utreda förutsättningarna för att övergå till 
en modell med ramtid inom hemtjänsten, samt att ta fram förslag på hur 
samplanering av hemtjänst på landsbygden kan utvecklas och i översynen 
se över fördelningsnycklarna för hemtjänst på landsbygd. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 
 
Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 
 
Hanna Lundin Jernberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 
 
Mariam Salem (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 

Ärendebeskrivning 
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Äldrenämnden och individ- och familjenämnden beslutade under våren 
2024 att ge äldreomsorgsförvaltningen och stöd- och omsorgsförvaltningen 
i uppdrag att studera riskerna för välfärdskriminalitet inom ramen för LOV-
avtalets konstruktion och jämföra detta med riskerna för välfärds-
kriminalitet inom ramen för LOU-upphandling, samt i detta genomföra en 
omvärldsanalys av andra jämförbara kommuner. Utredningen innehåller en 
omvärldsbevakning och sammanfattning av dialog med ett antal 
kommuner.  
 
En rättslig analys har gjorts av upphandlingsformerna med en 
sammanfattande bedömning att en övergång från LOV till LOU kan ge 
bättre möjligheter att öka transparens och rättssäkerhet i 
upphandlingsprocessen och underlätta ett förebyggande arbete för att 
försvåra arbetslivskriminalitet och organiserad brottslighet, men 
brottsförebyggande åtgärder i form av kravställan, uppföljning och kontroll 
är kompatibla med både ett LOV– och ett LOU-förfarande. 
 
I samband med presentation av omvärldsanalys och juridisk analys av LOV 
och LOU ur ett välfärdskriminalitetsperspektiv beslutade äldrenämnden 
respektive individ- och familjenämnden att ge förvaltningarna i uppdrag att 
skriva fram ett ärende till kommunfullmäktige med förslag att övergå till 
LOU inom hemtjänsten.  
 
Respektive nämnd beslutade också att komplettera utredningen med 
Rådet för kommunala analysers (RKA) material och ekonomidata angående 
hemtjänst för Umeå och liknande kommuner, äldrenämndens respektive 
individ- och familjenämnden egna data gällande antal timmar och brukare 
fördelat på kommunal och extern hemtjänst samt en analys utifrån 
införandet av digitalisering och kvalitet inom hemsjukvården.  
Kompletteringen infogades som underlag för fortsatt beredningsprocess 
avseende förslag till förändrad upphandlingsform. 
 
Individ- och familjenämnden respektive äldrenämnden har mot 
ovanstående bakgrund föreslagit kommunfullmäktige att  
 

- att byta upphandlingsmodell från LOV till LOU för hemtjänst.  
 



Sida 44 av 66 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 2025-05-13 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

- att göra nödvändiga justeringar i respektive nämnds reglemente så 
att ansvaret för upphandling av hemtjänst kvarstår hos respektive 
nämnd även med en ny upphandlingsform. 

Beslutsunderlag 
Utredning LOV/LOU - Omvärldsbevakning och rättslig analys utifrån ett 
välfärdskriminalitetsperspektiv 
 
Utredning LOV/LOU – komplettering avseende ekonomi, hemsjukvård och 
digitalisering 
 
Individ- och familjenämndens protokoll per 19 mars 2025 §57 (IFN-
2024/00173) 
 
Äldrenämndens protokoll per 27 mars 2025 §45 (ÄN-2024/00121) 

Beredningsansvariga 
Dan Gideonsson 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag samt följande tillägg: 
Att ge nämnderna i uppdrag att utreda förutsättningarna för att övergå till 
en modell med ramtid inom hemtjänsten, samt att ta fram förslag på hur 
samplanering av hemtjänst på landsbygden kan utvecklas och i översynen 
se över fördelningsnycklarna för hemtjänst på landsbygd.  
 
Anders Ågren (M) och Mattias Larsson (C) – Avslag till tjänsteskrivelsens 
förslag.  
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag och Lindbergs (S) tillägg mot avslag till 
tjänsteskrivelsens förslag. Ordföranden finner att utskottet bifaller 
tjänsteskrivelsens förslag och Lindbergs (S) tillägg. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Janet Ågren (S) och Bore Sköld (V) – Bifall till näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag. 
 
Anders Ågren (M), Lars Forsgren (SD), Veronica Kerr (KD), Hanna Lundin 
Jernberg (L) och Mariam Salem (MP) – Avslag till näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag. 
 
Mattias Larsson (C) – I första hand återremittera ärendet med uppdrag till 
förvaltningen att utreda hur driftentreprenader, enligt lagen om offentlig 
upphandling (LOU), skulle kunna införas inom ett tjänsteområde där ett 
valfrihetssystem enligt lagen om valfrihetssystem (LOV) redan tillämpas, 
samt hur dessa system praktiskt kan samexistera i Umeå kommun. I andra 
hand avslag till näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 
finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Bifall mot avslag till näringslivs- och arbetsutskottets förslag. Ordföranden 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 
 
Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 
 
Hanna Lundin Jernberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 
 
Mariam Salem (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 
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Beslutet ska skickas till 
Individ- och familjenämnden 
Äldrenämnden   
 
 
 
 
 
  



Sida 47 av 66 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 2025-05-13 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 96 

 
Diarienr: KS-2019/01020 

Exploateringsavtal Klubben 3:1 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna exploateringsavtal med OBOS Mark AB gällande Klubben 3:1 
enligt bilaga. 

Ärendebeskrivning 
En ny detaljplan för del av fastigheten Klubben 3:1 i Yttersjö, Umeå 
kommun (BN-2018/00921) har tagits fram och ska upp för antagande i 
kommunfullmäktige. Syftet med detaljplanen är att inom området skapa 
planmässiga förutsättningar för bebyggelse i form av småhus, förskola och 
erforderlig infrastruktur. Detaljplanen är framtagen av en privat exploatör 
och det är enskilt huvudmannaskap för allmän plats inom detaljplanen. 
  
Exploateringsavtalet är tecknat för att reglera genomförandet av 
detaljplanen. Exploateringsavtalet innebär i stora drag att exploatören åtar 
sig att bygga ut lokalgata med tillhörande gatubelysning samt anordningar 
för gatans avvattning samt säkerställa dagvattenhantering inom 
exploateringsområdet. Gemensamhetsanläggning/-ar och 
samfällighetsförening ska bildas för anläggningarnas förvaltning. 
Exploatören ansvarar för att ansöka om och bekosta erforderliga 
förrättningar som behövs för att genomföra detaljplanen.  
 
Mark och exploatering har inhämtat en säkerhet från exploatören som 
motsvarar kommunens beräknade självkostnad för att bygga ut 
anläggningarna i det fall exploatören inte skulle fullgöra sina åtagande av 
någon anledning.  
 
Eftersom jordbruksmark och mark som i fördjupningen för Yttersjö är 
utpekad som rekreationsändamål berörs av planerad exploatering ska 
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detaljplanen upp för antagande i kommunfullmäktige. Detta innebär att 
exploateringsavtalet också ska beslutas i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
Exploateringsavtal med OBOS Mark AB gällande del av Klubben 3:1 med 
tillhörande bilagor. 

Beredningsansvariga 
Anna Löfqvist, Mark och exploatering 
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Anna Löfqvist, Mark och exploatering 
Sara Israelsson, Detaljplanering 
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§ 97 

 
Diarienr: KS-2025/00422 

Antagande: Detaljplan för Klubben 3:1 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta detaljplanen för del av fastigheten Klubben 3:1 enligt 5 kap. 27 § 
plan- och bygglagen (2010:900). 
 
att utöka verksamhetsområdet för vatten och spillvatten till att omfatta 
planområdet. 

Ärendebeskrivning 
Syftet med detaljplanen är att skapa planmässiga förutsättningar för 
bostäder och skola samt ett ändamålsenligt vägnät som samspelar med 
omgivande bebyggelsestruktur. Syftet är även att skydda intilliggande 
våtmarks naturvärde och säkerställa en god trafikmiljö. Arbetet med att 
upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, Fysisk planering 
2019-04-24.  
 
Detaljplanen möjliggör för utbyggnad av bostäder och skola intill 
Klubbenområdet vid väg 512 i Yttersjö. Planen innebär att det blir möjligt 
att bygga 31 friliggande enbostadshus samt en skola. I det fallet att en 
skola inte byggs kan totalt 36 enbostadshus uppföras. Byggnader ska 
utformas i trä och tak ska vara av sadeltak med centrerad nock. 
Fastighetsstorlek regleras till 1300 -1400 kvm för enbostadshus och 
byggnadsarean till 200 kvm inklusive komplementbyggnad om högst 80 
kvm. Regleringarna grundar sig i omkringliggande bebyggelses karaktär.  
 
Området är beläget i närheten av våtmark och därav är det av särskild vikt 
att dagvatten omhändertas så att våtmarken inte påverkas negativt. En del 
av planområdet utgör även jordbruksmark.  
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Huvudmannaskapet för allmän plats är enskilt.  

Samråd/Granskning 
Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 
statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 
Planen har varit föremål för samråd under tiden 2020-12-02 – 2021-01-08 
och granskning under tiden 2023-10-04 – 2023-10-25.  
 
Av de synpunkter som har inkommit under granskningstiden har ett 
granskningsutlåtande upprättats av Umeå kommun, Detaljplanering. Av 
utlåtandet framgår bl.a. att planbeskrivningen revideras avseende 
miljökvalitetsnorm för vatten och skrivelser om verksamhetsområde för 
vatten och spillvatten. Av utlåtandet framgår att planbeskrivningen 
kompletteras avseende gällande detaljplaner inom planområdet, 
gemensamhetsanläggningar och beskrivning av investeringskostnader för 
utbyggnad av VA-nätet.  
 
Umeå kommun, Detaljplanering gör bedömningen utifrån omfattningen av 
genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 
inte behöver ske.  
 
Antagande av detaljplanen överlämnas till kommunfullmäktige med 
anledning av att verksamhetsområdet för vatten och spillvatten utökas till 
att omfatta planområdet. Befintliga fastigheter i direkt anslutning till 
planområdet ska möjliggöras anslutning till det nya ledningsnätet. 

Kvarstående synpunkter 
De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 
beslutet tillsammans med besvärshänvisning.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-04-24. 
Byggnadsnämndens beslut om godkännande, BN § 83. 
 
Antagandehandlingar 

 Plankarta daterad november 2023 
 Planbeskrivning daterad november 2023 
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Utredningar och underlag 
 Granskningsutlåtande daterat november 2023 
 Samrådsredogörelse oktober 2023 
 Geoteknik, MUR inkl. bilagor oktober 2018 
 Kompletterande sticksondering juni 2019 
 Bullerutredning inkl. bilagor juni 2019 
 Dagvattenutredning april 2019, rev. november 2020 
 Naturvärdesinventering juni 2019 
 Hydrologisk bedömning november 2019 
 Geohydrologisk utredning juni 2020, rev. A november 2021, rev. B 

maj 2023 
 Studie för jordbruksmark november 2020, rev. september 2023 
 Trafikutredning december 2021 
 Tomtutredning förskola mars 2022 
 VA-utredning inkl. bilagor april 2022, rev. A november 2022, rev. B 

januari 2021 

Beredningsansvariga 
Sara Israelsson, planarkitekt 
Clara Ganslandt, planchef  
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 
detaljplanering@umea.se 
Detaljplanering expedierar därefter beslutet till 

 Sökande 
 De med kvarstående synpunkter 
 Länsstyrelsen 
 VAKIN 
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§ 98 

 
Diarienr: KS-2025/00398 

Genomförandeavtal för del av Baggböle 1:17 och 
Baggböle 2:23 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att uppdra till Mark och exploatering att teckna genomförandeavtal med 
Obos Mark AB avseende del av fastigheterna Baggböle 1:17 och Baggböle 
2:23, i enlighet med bilaga.  

Ärendebeskrivning 
Obos Mark AB har markanvisning på del av kommunens fastighet Baggböle 
1:17 och har tecknat köpeavtal på del av den privata fastigheten Baggböle 
2:23. Ett detaljplaneförslag för området har upprättats (BN-2017/01706) 
och ska upp för antagande i kommunfullmäktige. Syftet med detaljplanen 
är att, med hänsyn till omkringliggande landskapsbild, bebyggelse och 
gårdsstrukturer, skapa planmässiga förutsättningar för bostäder genom att 
möjliggöra för avstyckning av högst 19 tomter för villabebyggelse. Syftet är 
också att värna riksintresset för kulturmiljövård såväl som naturvärden på 
platsen, och anpassa tillkommande bebyggelse till dessa värden. Planen 
medger utöver nämnda villatomter även en lokalgata samt mindre 
naturområden och ett e-område avsett för en nätstation. Allmän platsmark 
planläggs med enskilt huvudmannaskap. 
 
Genomförandeavtalet tecknas för att reglera genomförandet av 
detaljplanen. Genomförandeavtalet innebär att exploatören ansvarar för 
och bekostar projektering och utbyggnad av allmän platsmark. Exploatören 
ansvarar även för samordning med ledningsägare och ska ansöka om och 
bekosta all fastighetsbildning som krävs. 
 
Köpeavtal för del av Baggböle 1:17 utgör bilaga till genomförandeavtalet.  
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Närmare villkor i genomförandeavtalet framgår av bilaga. 

Beslutsunderlag 
 Översiktskarta  
 Genomförandeavtal med bilagor 

Beredningsansvariga 
Helen Nilsson, Sandrine Enbuska Rivoire  
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Sandrine Enbuska Rivoire   
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§ 99 

 
Diarienr: KS-2019/00557 

Antagande: Detaljplan för del av Baggböle 1:17 och 
2:23 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta detaljplanen för del av Baggböle 1:17 och 2:23 enligt 5 kap. 27 § 
plan- och bygglagen (2010:900).  
 
att utöka verksamhetsområdet för vatten och spillvatten till att omfatta 
hela planområdet.  

Ärendebeskrivning 
Syftet med detaljplanen är att, med hänsyn till omkringliggande 
landskapsbild, bebyggelse och gårdsstrukturer, skapa planmässiga 
förutsättningar för bostäder genom att möjliggöra för avstyckning av 
maximalt 19 fastigheter. Syftet är också att värna riksintresset för 
kulturmiljövård såväl som naturvärden på platsen, och anpassa 
tillkommande bebyggelse till dessa värden. 
 
Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 
Detaljplanering den 15 november 2017 för del av Baggböle 1:17, samt den 
14 november 2018 för del av Baggböle 2:23. 
 
Detaljplanen har i ett tidigare skede (2018–2020) genomgått hela 
detaljplaneprocessen från samråd till antagande där den handlagts med ett 
så kallat standardförfarande. Beslutet att anta detaljplanen upphävdes av 
mark- och miljödomstolen varför det krävdes omtag i delar av 
detaljplaneprocessen för att kunna handläggas med ett så kallat utökat 
förfarande. Detta innebär att detaljplanen nu har genomgått ett förnyat 
samråd och efterföljande förnyad granskning inför antagandet. 
Detaljplanen utgör samma ärende som tidigare varför det även finns en 
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samrådsredogörelse och ett granskningsutlåtande från föregående 
planprocess. 
 
Planområdet ligger inom gällande översiktsplan Umeå kommun – 
Fördjupning för älvslandskapet (antagen av kommunfullmäktige 2012, 
aktualitetsförklarad 2016). Området ligger inom översiktsplanens utpekade 
tillväxtstråk, och omfattas också av gällande områdesbestämmelse för 
Baggböle och Kåddis byar (2480K-P95/5), vilken anger att området inte är 
lämpligt för ny bebyggelse utifrån områdets kultur- och naturvärden såväl 
som utifrån rådande landskapsbild. Vidare anger översiktsplanen att ny 
bebyggelse ska uppföras i enlighet med gällande områdesbestämmelse, 
vilket innebär att detaljplanen i detta avseende inte är förenlig med 
översiktsplanens intentioner. Planområdet ligger också inom riksintresse 
för kulturmiljövård. Då planområdet ligger inom utpekat 
riksintresseområde för kulturmiljö samt anses innebär en förändrad 
planeringsinriktning i jämförelse med gällande områdesbestämmelse anses 
detaljplanen utgöra ett betydande intresse för allmänheten och handläggs 
med ett utökat förfarande.  
 
I samband med antagande i kommunfullmäktige ska även beslut om att 
utöka verksamhetsområde för vatten och spillvatten tas. 
Verksamhetsområdet behöver utökas för att Vakin ska bygga ut befintligt 
vatten- och avloppsnät till att omfatta planområdet. 
Verksamhetsområdet bedöms lämpligt att utöka, eftersom angränsande 
bostadsområde ligger inom VO för vatten och spillvatten samt då det i 
Utvecklingsstrategi för vatten och avlopp i Umeå kommun föreslås att VO 
ska utökas för tillkommande bebyggelse i anslutning till 
verksamhetsområdet. Planområdet kan anslutas med självfall till befintligt 
huvudstråk cirka 200 meter söder om Sockenvägen. Planområdets 
anslutning mot detta huvudstråk förutsätter att ledningarna korsar 
Sockenvägen (samfällighet S:2) och vidare genom befintlig skogsmark söder 
om Sockenvägen (del av fastighet Baggböle 1:17). 

Samråd och granskning 
Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 
statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 
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Planen har varit föremål för samråd under tiden 2 juli–30 augusti 2019 
samt granskning under tiden 3–19 september 2020 samt förnyat samråd 
under tiden 2023-05-17 till 2023-06-07 och förnyad granskning under tiden 
2023-11-23 till 2023-12-14. 
 
Av de synpunkter som har inkommit under samråds- och granskningstiden 
har en samrådsredogörelse och ett granskningsutlåtande upprättats av 
Umeå kommun, Detaljplanering. Av dessa framgår bl.a. att närboende 
anser att planförslaget inte är anpassat till kringliggande 
bebyggelsestruktur och kulturmiljö, att naturmark tas i anspråk och att 
detaljplanen kommer att generera ökad trafik inom planområdet såväl som 
längs med Sockenvägen. En återkommande synpunkt från närboende har 
också varit att möjligheten till gång- och cykelväg samt kollektivtrafiken 
måste förbättras inom Baggböle/Kåddis. 
 
Efter samrådet och granskningen kompletterades plankartan med fler 
utformningsbestämmelser för anpassning till omgivningen.  
 
Umeå kommun, Detaljplanering gör bedömningen utifrån omfattningen av 
genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 
inte behöver ske.  

Kvarstående synpunkter 
Sakägare som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 
beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-04-24 
Byggnadsnämndens beslut om godkännande, BN § 81. 
 
Antagandehandlingar 

 Plankarta daterad mars 2025 
 Planbeskrivning daterad mars 2025 

Övriga handlingar 
 Samrådsredogörelse daterad augusti 2020  
 Granskningsutlåtande daterat oktober 2020 
 Samrådsredogörelse förnyat samråd, daterad november 2023 
 Granskningsutlåtande förnyad granskning, daterad januari 2024 
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Beredningsansvarig 
Clara Ganslandt, planchef  

Föredragande 
Harry Bertilsson, tillförordnad planchef 

Beslutet med handlingar ska skickas till 
Kommunfullmäktige, Umeå kommun 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 
Detaljplanering, detaljplanering@umea.se 

Detaljplanering expedierar därefter beslutet till 
 Sökande 
 De med kvarstående synpunkter 
 Länsstyrelsen 
 VAKIN 
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§ 100 

 
Diarienr: KS-2022/00313 

Utvidgning av verksamhetsområde för vatten och 
spillvatten – uppsamlingsärende 2025 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att utvidga verksamhetsområden för vatten och/eller spillvatten för 
fastigheterna listade under berörda fastigheter.  
 
att revidera verksamhetsområdet för vatten och spillvatten inom 
detaljplanelagda bebyggelseområden i Umeå kommun, enligt karta i bilaga 2.  

Ärendebeskrivning 
Bakgrund 
Umeå kommuns VA-grupp sammanträder regelbundet och bereder 
aktuella exploateringsärenden vilka utgörs av förhandsbesked, 
Nybyggnadskartor eller anslutning till redan befintligt bebyggd fastighet 
som har för avsikt att nyttja allmänna vattentjänster. VA-gruppen består av 
representanter från Miljö- och hälsoskydd, Fysisk planering/Detaljplanering 
och Vakin. VA-gruppen utreder om fastigheten i fråga har rätt att nyttja 
allmänna vattentjänster och föreslår om behov anses föreligga att 
fastigheten eller delar av fastigheten införlivas i verksamhetsområde för 
vatten och/eller spillvatten. Behandlade ärenden är inkomna under 2023 
och 2024. Att vissa av ärendena är daterade 2021 beror på att 
anslutningsprocessen fortfarande pågår, fastigheterna har blivit avstyckade 
men bostäderna är inte färdigställda. 
 
Förutom uppsamlingsärendet har Övergripande planering och 
Detaljplanering uppmärksammat ett behov av att revidera det befintliga 
verksamhetsområdet för vatten och spillvatten för den befintliga bebyggda 
miljön.  
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I dagsläget är verksamhetsområdet baserat på anslutna fastigheter där 
varje enskild fastighet har utgjort en egen yta för verksamhetsområde. 
Detta har inneburit att en del detaljplaner som i normalfallet antas i 
Byggnadsnämnden har behövt beslutas av Kommunfullmäktige för att det 
enligt lag endast är Kommunfullmäktige som får besluta om 
verksamhetsområde. Behovet av revidering av verksamhetsområdena 
inom befintliga miljöer uppmärksammades under arbetet med ny 
detaljplan för Hedlundaskolan. 
 
Arbetet har avgränsats till detaljplanelagda bebyggelseområden kring de 
större tätorterna i Umeå kommun. I de mindre byarna är bebyggelsen på 
många håll glesare och frågan om utvidgning av verksamhetsområde 
behöver utredas i varje enskilt fall. Verksamhetsområdet i tätorterna har 
slagits ihop till större sammanhängande bebyggelseområden.  
 
Bedömning  
Om en fastighet med tilltänkt eller befintlig bebyggelse uppfyller rekvisiten 
för rätten till allmän vatten- och spillvattenförsörjning föreslår VA-gruppen 
att verksamhetsområde för de aktuella vattentjänsterna ska utvidgas för 
fastigheten i fråga. Bedömningen utgår från Lagen om allmänna 
vattentjänster samt grundar sig i Umeå kommuns policydokument och en 
samhällsekonomisk analys. Se Bilaga 1 VA-Gruppens förslag till beslut för 
utvidgande av VO för VA 2025 för varje enskild bedömning. 
 
Revideringen av verksamhetsområdena inom detaljplanerade 
bebyggelseområden i Umeå kommuns större tätorter innebär en förenkling 
av arbetssätt och att verksamhetsområden för VA bättre sammanfaller 
med beslutade detaljplaner. Se Bilaga 2 Verksamhetsområden Vatten och 
spillvatten Umeå kommun 2025 för kartor över de reviderade 
verksamhetsområdena. 
 
Berörda fastigheter utvidgning av verksamhetsområde 
Av de berörda fastigheterna är de flesta föremål för förhandsbesked och 
därmed tillkommande bebyggelse, ett gäller befintlig bebyggelse vilket 
framgår i ärendebeskrivningen i bilaga 1. Följande fastigheter eller delar av 
fastigheter föreslås efter beredande i VA-gruppen att införlivas i 
verksamhetsområde för vatten och/eller spillvatten: 
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Sävar 1:58 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Sävar 1:57 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Tavelsjö 29:12 f.d. Tavelsjö 29:1 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Tavelsjö 29:11 f.d. Tavelsjö 29:1 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Sörmjöle 2:190 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Innertavle 16:4 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Innertavle 16:5 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Degernäs 8:45 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Sörfors 9:35 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Överboda 8:36 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Källaren - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Stöcke 7:35 och Stöcke 7:36 f.d. Stöcke 7:19 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Innerkasamark 6:10 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Innertavle 14:27 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Innertavle 14:27 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Ivarsboda 1:47 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Klabböle 17:6 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Klabböle 17:5 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Stöcke 14:4 (9) - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Degernäs 36:4 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Degernäs 54:1 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Stöcke 12:36 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Stöcksjö 6:4, Stöcksjö 6:8, Stöcksjö 6:9 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Täfteå 4:15 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Tväråmark 11:1 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Stöck 12:36 (11) - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Flurkmark 1:10 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Hissjön 1:37 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Djäkneböle 14:5 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Djäkneböle 14:5 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Täfteå 2:11 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Täfteå 2:11 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Skravelsjö 1:7 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Klabböle 17:5 och Klabböle 17:6 f.d. Klabböle 17:1 - Verksamhetsområde för spill 
och vatten. 
 
Följande fastigheter har fått ett negativt besked av VA-gruppen gällande 
utvidgning av verksamhetsområden: 
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Röbäck 5:31 - Verksamhetsområde för endast vatten 
Degernäs 14:7(2) - Verksamhetsområde för endast vatten 
 
Se Bilaga 3 Negativa besked VA-gruppen 2024 för bedömning av de 
enskilda ärendena. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 VA-Gruppens förslag till beslut för utvidgande av VO för VA 2025 
Bilaga 2 Verksamhetsområden Vatten och spillvatten Umeå kommun 2025 
Bilaga 3 Negativa besked VA-gruppen 2024 

Beredningsansvariga 
Hanna Jonsson, Strategisk utveckling 
John Eklund, Vakin 
Henrik Axelsson, Detaljplanering 
Erik Nilsson, Miljö- och hälsoskydd 
Andreas Kjällgren, Vakin 
Sara Edlund, Vakin 
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Vakin 
Detaljplanering 
Miljö- och hälsoskydd   
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§ 101 

 
Diarienr: KS-2023/00533 

Nya föreskrifter för avfallshantering i Umeå 
kommun - Antagande 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta föreskrifter för avfallshantering i Umeå kommun 

Ärendebeskrivning 
Regeringen har beslutat om nya regler som gör det enklare för hushåll och 
verksamheter att sortera sitt förpackningsavfall. Det nya systemet innebär 
nya roller för kommuner och producenter.  
Enklare insamling och sortering av förpackningar för hushåll och 
verksamheter gör att producenterna kan återvinna mer avfall, och bidrar i 
sin tur till en mer resurseffektiv hantering av avfall. Det bidrar också till den 
gröna omställningen eftersom behovet av nya råvaror blir mindre och gör 
att koldioxidutsläppen minskar. 
 
Umeå kommuns gällande föreskrift för avfallshantering behöver därför 
uppdateras enligt ny lagstiftning. De stora förändringarna är bland annat: 
 
• Ny definition av kommunalt avfall och avfall under kommunalt ansvar 
• Uppdaterade definitioner och skrivningar 
• Ny utformning av bilaga 1 som redovisar avfallsslag och dess hantering. 
 
En sammanfattning av ändringar framgår i samrådsredogörelsen. 
 
Förslaget har varit på samråd och inkomna synpunkter har sammanställts 
och kommenterats i samrådsredogörelsen. Föreskriften har beretts av 
kompetenser från Vakin, Miljö- och hälsoskydd, Fastighet, Strategisk 
utveckling och chefsjurist.  
 



Sida 63 av 66 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 2025-05-13 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Beslutsunderlag 
Samrådsredogörelse 
Föreskrifter för avfallshantering i Umeå kommun 

Beredningsansvariga 
Helena Johansson, Vakin 
William Jonsson, MHS 
Nina Stenbacka, MHS 
Maria Sandström, Fastighet 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Strategisk utveckling   
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§ 102 

 
Diarienr: KS-2025/00485 

Nämndinitiativ: Kommunövergripande 
barnkonsekvensanalys inför omställningen till den 
nya socialtjänstlagen; Bore Sköld (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att skicka nämndinitiativet till stadsledningskontoret för beredning. 

Ärendebeskrivning 
Vid kommunstyrelsens sammanträde 2025-05-13 väcker Bore Sköld (V) 
genom nämndinitiativ följande ärende: 
 
Den 1 juli 2025 träder den nya socialtjänstlagen i kraft, med syfte att skapa 
en mer lättillgänglig, förebyggande, jämställd och kunskapsbaserad 
socialtjänst. För att säkerställa att barns rättigheter och behov beaktas i 
denna omställning har Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) tagit fram 
ett stödmaterial för att genomföra en kommunövergripande 
barnkonsekvensanalys 
 
För att Umeå kommun ska kunna möta de krav och möjligheter som den 
nya socialtjänstlagen innebär, samt säkerställa att barns bästa beaktas i alla 
beslut, föreslår Vänsterpartiet att kommunen initierar en 
kommunövergripande barnkonsekvensanalys enligt SKR:s modell.  
 
Med anledning av ovanstående föreslår Vänsterpartiet:  
1. Att kommunstyrelsen beslutar att initiera en kommunövergripande 

barnkonsekvensanalys inför omställningen till den nya 
socialtjänstlagen, i enlighet med SKR:s stödmaterial. 
 

2. Att kommunledningen utser en projektledning och en arbetsgrupp med 
representanter från relevanta förvaltningar och verksamheter som 
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möter barn och unga, samt involverar externa aktörer såsom 
civilsamhället, polis och regionen vid behov. 

Beslutet ska skickas till 
Stadsledningskontoret Margaretha Alfredsson   
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§ 103 

 
Diarienr: KS-2025/00454 

Information: Umeå kommuns befolkningsprognos 
2025-2036 (P25) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att till protokollet notera att kommunstyrelsen tagit del av redovisning av 
Umeå kommuns befolkningsprognos 2025-2036. 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträdet redogör statistiker Daniel Levisson för Umeå kommuns 
befolkningsprognos 2025-2036. Befolkningsprognosen läggs ut på 
kommunens webb 15 maj 2025. 

Beslutet ska skickas till 
-   
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